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SE.BRM.0002.11.2023 
 
 

 
Protokół nr 62 

 
 
 
LXII Sesja RMiG Kórnik odbyła się 29 listopada 2023 w sali posiedzeń Ratusza 

Bnińskiego w Kórniku. Obrady rozpoczęto o godzinie 13:00, a zakończono o godzinie 

17:49 tego samego dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 19 radnych. 

Obecni: 

1. Anna Maria Andrzejewska 

2. Beata Bruczyńska 

3. Maciej Brylewski 

4. Dominika Buczkowska 

5. Iwona Cupryjak 

6. Stanisław Duszczak 

7. Roman Genstwa 

8. Krystyna Janicka 

9. Jarosław Janowski 

10. Magdalena Kosakowska 

11. Iwona Kosmalska 

12. Łukasz Kwas 

13. Adam Lewandowski 

14. Jarosław Mieloch 

15. Magdalena Pawlaczyk 

16. Andrzej Regulski 

17. Jerzy Rozmiarek 

18. Andrzej Surdyk 

19. Jerzy Walczyk 

20. Agnieszka Wiśniewska 

21. Adam Zydroń 
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1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad: 

Przewodniczący Adam Lewandowski otworzył LXII Sesję Rady Miasta i Gminy 

Kórnik. Powitał zebranych. Przypomniał, że posiedzenie jest transmitowane  

w Internecie, a zasady przetwarzania danych przedstawia Klauzula informacyjna 

wydana w związku z prowadzeniem transmisji i rejestracji nagrań Sesji Rady Miasta  

i Gminy Kórnik (dokument jest załącznikiem do protokołu). Przewodniczący 

przypomniał procedurę głosowania. Następnie poprosił o zachowanie reguł dyskusji, 

kulturalne wypowiadanie się i wzajemny szacunek.  

Przewodniczący RMiG Kórnik sprawdził obecność. Stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 17 radnych (radne Agnieszka Wiśniewska i Iwona Kosmalska spóźniły 

się na posiedzenie). Rada Miasta i Gminy Kórnik miała kworum i mogła podejmować 

prawomocne decyzje.  

Przewodniczący poinformował, że do ogłoszonego wcześniej porządku obrad 

wpłynęły wnioski o: 

- wykreślenie projektów uchwał zmieniających uchwały w sprawach udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Poznańskiemu (punkty 6 k, l), 

- wprowadzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył  

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, strażaka 

ratownika ochotniczej straży pożarnej, który brał udział w działaniach w celu ochrony 

życia, zdrowia, mienia i środowiska przez zabezpieczanie obszaru chronionego 

właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, a także  

dla kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej (jako punkt 6p). 

Głosowano w sprawie: 

zdjęcia z porządku obrad projektów z pkt 6 ppkt k) i l).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 
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Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Adam Zydroń 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały - pkt 6 ppkt p.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Adam Zydroń 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad z poprawkami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Adam Zydroń 

NIEOBECNI (4) 
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Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

Przyjęty dokument przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji – stwierdzenie kworum i przedstawienie porządku obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LX i LXI Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej, w tym: 

a) z wykonania przetargów, 

b) z pozyskiwania środków pozabudżetowych, 

c) z działalności Straży Miejskiej w Kórniku, 

d) z prac Komisji Bezpieczeństwa. 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących 

sprawach: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 

2023-2037, 

b) zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2023 rok, 

c) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania 

podatku rolnego, 

d) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022 – 2024, 

e) przyjęcia regulaminu określającego rodzaje, warunki i sposób 

przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną  

dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto i Gminę 

Kórnik, 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 
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wieloletnim programem ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024 -

2028, 

g) w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku  

lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wsparcia 

finansowego gmin ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024 – 2028, 

h) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania ,,Pomoc Miasta i Gminy w zakresie dożywiania” na lata 

2024 – 2028, 

i) udzielenia dotacji na renowację zabytkowego dworu w Dworzyskach, 

j) udzielenia dotacji na opracowanie dokumentacji projektowej  

i postępowania projektowo-kosztorysowego naprawy głównej 

konstrukcji gotyckich sklepień, filarów i więźby kościoła p.w. Wszystkich 

Świętych w Kórniku, 

k) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu, 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Poznańskiemu, 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 

niektórych zadań publicznego zarządzania drogami powiatowymi, 

n) zmieniająca uchwałę w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 

niektórych zadań publicznego zarządzania drogami powiatowymi, 

o) zmieniająca uchwałę w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego 

niektórych zadań publicznego zarządzania drogami powiatowymi, 

p) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej, który brał udział w działaniach w celu 

ochrony życia, zdrowia, mienia i środowiska przez zabezpieczanie 

obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej 

Państwowej Straży Pożarnej, a także dla kandydata na strażaka 

ratownika ochotniczej straży pożarnej. 
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8. Interpelacje. 

9. Zapytania. 

10. Wnioski radnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Wolne głosy i wnioski. Informacje. 

13. Zakończenie sesji. 

 

2. Wybór sekretarza obrad: 

Na sekretarza obrad wybrano radnego Stanisława Duszczaka. 

Głosowano w sprawie: 

wyboru na sekretarza radnego Stanisława Duszczaka.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Łukasz Kwas, 

Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, 

Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Duszczak 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

3. Przyjęcie protokołów z LX i LXI Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik: 

Radny Andrzej Regulski zwrócił uwagę, że w protokole z LX sesji błędnie podano 

nazwę ulicy w Kórniku, której dotyczyła jego wypowiedź. Radny mówił o ulicy Wojska 

Polskiego, a nie Kuśnierskiej, jak zapisano. Dokument poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LX Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, 

Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Jarosław Mieloch, Magdalena Pawlaczyk 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z LXI Sesji Rady Miasta i Gminy Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Łukasz Kwas, 

Adam Lewandowski, Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, 

Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Roman Genstwa, Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (4) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska, Iwona Kosmalska, Agnieszka 

Wiśniewska 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym: 

Przewodniczący Adam Lewandowski odczytał informacje z działalności 

międzysesyjnej. Dokument jest załącznikiem do protokołu.  

Nie zadano pytań. 
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Do obradujących dołączyła radna Agnieszka Wiśniewska. 

Od tego momentu w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

5. Informacje Burmistrza z działalności międzysesyjnej: 

Informacje, będące załącznikiem do protokołu, odczytał wiceburmistrz Sebastian 

Wlazły. 

 

Do obradujących dołączyła radna Iwona Kosmalska. 

Od tego momentu w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

 

Radny Jerzy Walczyk zapytał o cenę autobusów (p. 32.). Burmistrz Przemysław 

Pacholski odpowiedział, że 23 autobusy będą kosztować 35 mln zł.  

Następnie radny zapytał, czy dla wniosku o dofinansowanie składanego  

przez Auquanet S.A. (p. 17.) były ograniczenia. Przypomniał, że MiG Kórnik  

ma opracowaną dokumentację dla zadań kanalizacyjnych i wodociągowych, którą 

można włączyć do wniosku. Burmistrz Przemysław Pacholski zgodził się z radnym, 

jednak podkreślił, że we wniosku zawartych zostało najwięcej zadań z gminy Kórnik. 

Wyselekcjonowano te najbardziej zaawansowane. Burmistrz przypomniał, że z uwagi 

na problemy, jak np. dla zadania w Biernatkach, realizacja niektórych inwestycji  

nie może być rozpoczęta.  

Kolejnym tematem poruszonym przez radnego Jerzego Walczyka było projektowanie 

przystanków i chodników wzdłuż ul. Poznańskiej w Kamionkach (p. 10.). Zapytał  

jak wygląda współpraca. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak wyjaśnił, że projektant 

otrzymał wiele uwag z ZDP. Niektóre nie są możliwe do spełnienia, np. ze względu 

na uwarunkowania terenowe. Po wprowadzeniu zmian propozycja zostanie 

przedstawiona do realizacji, co może nastąpić w I, II kwartale 2024 roku. Radny 

zapytał, czy projekty są przygotowane tak, by ominąć fragmenty, gdzie Powiat 

Poznański ma problemy. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak potwierdził. 

Radna Anna Maria Andrzejewska podziękowała za ww. zadanie. Następnie zapytała 

o budowę posterunku policji w Szczytnikach (p. 15.). Burmistrz Przemysław 

Pacholski wyjaśnił, że zaproponowane 50 tys. zł na 2024 rok ma rozpocząć dyskusję. 

Podkreślił, że z uwagi na wzrost liczby mieszkańców i niebezpiecznych wydarzeń, 

stworzenie komisariatu jest wskazane. Współpraca z Policją polega na wybudowaniu 
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przez jst budynku i utrzymaniu obiektu. Służby finansują pracowników. Radna Anna 

Maria Andrzejewska przypomniała, że w projekcie budżetu MiG Kórnik na 2024 rok 

zarezerwowano środki na wypłatę dla dwóch pracowników Policji. Burmistrz 

Przemysław Pacholski wskazał, że tę praktykę gmina stosuje od lat. Są to środki  

dla pracowników administracyjnych komisariatu w Kórniku.  

Odnosząc się do informacji z punktu 17. Radna Anna Maria Andrzejewska 

podkreśliła, że złożenie aplikacji nie gwarantuje otrzymania pieniędzy. Burmistrz 

Przemysław Pacholski zgodził się z radną. Podkreślił, że wpisanie wielu zadań  

z MiG Kórnik jest wynikiem comiesięcznych spotkań z przedstawicielami spółki.  

Radna Anna Maria Andrzejewska zapytała także o zwiększenie liczby kursów 

autobusowych do Środy Wlkp. (p. 5.). Burmistrz Przemysław Pacholski wskazał,  

że gmina Kórnik jest atrakcyjna dla mieszkańców Środy (szkoła, zakłady pracy). 

Zwiększenie liczby kursów jest odpowiedzią na zapotrzebowanie.  

Radny Adam Zydroń odniósł się do dyskusji nt. posterunku Policji (p. 15.). 

Przypomniał, że składał interpelację w sprawie zwiększenia liczby patroli i wydłużenia 

czasu pracy Policji. Nie wskazywał na konieczność budowy placówki. Zapytał,  

czy nowy komisariat ma być całodobowy i czy takie rozwiązanie będzie 

wprowadzone w Kórniku. Burmistrz wskazał, że zwiększanie liczby etatów w Policji 

zostało zablokowane w całej Polsce. Przypomniał, że podczas debaty społecznej 

(25.10.2023) podkreślał ogromną migrację mieszkańców na terenie MiG Kórnik. 

Zgodził się, że potrzeba reformy Policji. Propozycję budowy posterunku uznał  

za jedyną opcję. Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że zwrócił  

się do Komendanta Wojewódzkiego Policji o wprowadzenie całodobowego systemu 

pracy. Radny Adam Zydroń przypomniał niebezpieczne wydarzenie  

na ul. Błażejewskiej w Kórniku – Bninie. Zapytał, czy Straż Miejska może zwiększyć 

liczbę patroli w dzień. Wskazał, że nie jest przeciwny budowie posterunku,  

ale chciałby, by dyżury były pełnione całą dobę. Burmistrz przypomniał, że patrole 

mieszane pracują na terenie gminy. Radny Adam Zydroń wskazał, że kluczowym 

aspektem jest szybkość reakcji. 

Radny Jarosław Janowski pogratulował przejęcia gruntu w Kórniku – Bninie. 

Następnie odniósł się do informacji z punktu 17. i zapytał, kiedy konkurs będzie 

rozstrzygnięty. Burmistrz Przemysław Pacholski wyjaśnił, że oferty złożone  

w przetargu dla inwestycji w Skrzynkach mieszczą się w założonej kwocie,  
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więc prace zostaną rozpoczęte bez zbędnej zwłoki. Radny zauważył, że dla zadań  

w Bórowcu i Kamionkach dokumentacja jest ukończona, zatem realizacja może 

nastąpić w latach 2024 – 2025.  

Radny Jarosław Mieloch, także nawiązując do punktu 17. Wyraził zdziwienie,  

że na liście zadań nie umieszczono kanalizacji sanitarnej w Biernatkach. Wskazał,  

że problem, który blokował zakończenie dokumentacji został rozwiązany. Podkreślił, 

że spółka wiedziała, że tak się do końca br. stanie. Następnie radny zauważył,  

że dla zadania w Błażejewie zarezerwowano mało pieniędzy, szczególnie  

w porównaniu z innymi. Zapytał o zakres zadania. Wiceburmistrz Bronisław Dominiak 

przypomniał, że tę tematykę omawiał dwukrotnie na zebraniach z mieszkańcami. 

Odnośnie kwot wskazał, że określała je spółka. W sprawie Biernatek wyjaśnił,  

że dokumentacja została skompletowana i złożona w celu uzyskania pozwolenia  

na budowę. Nie dokonano jednak wpisu do KW. Z uwagi na upływ czasu niezbędne 

jest także uaktualnienie uzgodnień. Radny zapytał, czy MiG Kórnik realizuje zadanie 

w Błażejewku w takich samych etapach jak Aquanet w Błażejewie. Wiceburmistrz 

potwierdził.  

Radny Jarosław Mieloch zapytał także o posterunek Policji w Szczytnikach (p. 15.) – 

czy MiG Kórnik pokryje koszty budowy i utrzymania. Burmistrz Przemysław Pacholski 

powtórzył, że tak. Radny zapytał o rejonizację. Burmistrz odpowiedział, że decyzje 

organizacyjne podejmuje komendant. Radny zapytał, czy jest możliwość podpisania 

umowy mówiącej o całodobowym posterunku. Burmistrz powiedział, że nie.  

Po przyjęciu przyszłorocznego budżetu możliwe będzie podpisanie listu intencyjnego.   

Radny Jerzy Rozmiarek nawiązał do p. 8. – budowy marketu w Czmoniu. 

Wiceburmistrz Bronisław Dominiak wyjaśnił, że inwestor proponuje, w ramach 

inwestycji, wzmocnienie drogi prowadzącej od drogi wojewódzkiej do sklepu. 

Radny Roman Genstwa zapytał, czy budowa kanalizacji sanitarnej  

w Szczodrzykowie zakończy się zgodnie z harmonogramem oraz jaki podmiot będzie 

operatorem sieci (p.26.). Burmistrz Przemysław Pacholski powiedział, że rozmowy  

w sprawie obsługi prowadzone są z Aquanet S.A. Spółka nie złożyła jednak 

deklaracji. Burmistrz powiedział, że termin realizacji zadania jest zagrożony,  

co wynika z problemów z pierwszym wykonawcą. Z uwagi na warunki pogodowe 

prace odtworzeniowe mogą nie zostać wykonane w zakładanym terminie, co może 



 

11 
 
 

mieć wpływ na finansowanie. Prace są monitorowane w celu zrealizowania  

jak najpełniejszego zakresu.  

Przewodniczący Adam Lewandowski zapytał o nowy termin rozprawy (p. 31.). 

Burmistrz odpowiedział, że wyznaczenie daty leży w kompetencjach sędziego.  

Przewodniczący zapytał także o budowę kórnickiej magistrali wodociągowej,  

co ma wpływ na termin modernizacji drogi ul. 20 Października w Kórniku. 

Wiceburmistrz Bronisław Dominiak powiedział, że z uwagi na zwiększenie zakresu 

zadania, cały czas trwają prace projektowe. Zapewnił, że po zakończeniu prac ulice  

20 Października i Szarych Szeregów w Kórniku będą odnowione.  

 

5a) Sprawozdanie z wykonania przetargów: 

Sprawozdanie, będące załącznikiem do protokołu, odczytała sekretarz Iwona 

Pawłowicz-Napieralska. 

 

Obrady opuściła radna Beata Bruczyńska. 

Od tego momentu w sesji uczestniczyło 18 radnych. 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski przypomniał, że środki zarezerwowane  

na inwestycję w Skrzynkach są wystarczające w stosunku do ofert przetargowych. 

 

5b) Sprawozdanie z pozyskiwania środków pozabudżetowych: 

Informacje, będące załącznikiem do protokołu, odczytała kierownik Wydziału 

Funduszy Pozabudżetowych i Zamówień Publicznych UMiG Kórnik Anna Biernacka. 

Radna Anna Maria Andrzejewska zapytała o procedurę przekazywania środków  

w ramach programu Polski Ład (p. 6.). Kierownik wyjaśniła, że złożono wniosek  

na 6 mln zł. Przetarg rozstrzygnięto na niższą kwotę, zatem promesa została 

zmniejszona. W toku prac wynikły zadania dodatkowe. Wystąpiono o zwiększenie 

wysokości promesy, do pierwotnej wielkości. Wypłaty przekazywane są w jednej 

transzy dla zadań realizowanych do 12 miesięcy i w dwóch, dla zadań realizowanych 

powyżej 12 miesięcy. 
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5c) Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Kórniku: 

Informacje, będące załącznikiem do protokołu, przedstawił komendant Straży 

Miejskiej Tomasz Haremza. 

Radny Jarosław Mieloch poruszył kwestię pozostawiania hulajnóg. Komendant 

wyjaśnił, że w MiG Kórnik nie wyznaczono stref dla tych pojazdów. Przewodniczący 

Adam Lewandowski przypomniał, że radni wskazywali, że wynajmowane hulajnogi 

nie są w Kórniku tak uciążliwe, jak w dużych miastach. 

Radny Stanisław Duszczak zapytał kto ponosi koszty badań popiołu z palenisk. 

Komendant odpowiedział, że gmina. Najwyższy mandat to 500 zł. Wiceburmistrz 

Sebastian Wlazły  powiedział, że koszt badania to 600 zł.  

 

5d) Sprawozdanie z prac Komisji Bezpieczeństwa: 

Protokół (stanowiący załącznik) z posiedzenia KBRD, które odbyło się 18.10.2023 

roku, przedstawił wiceburmistrz Bronisław Dominiak.  

Nie zadano pytań. 

 

6. Sprawozdania Komisji Rady z prac w okresie międzysesyjnym: 

Linki do porządków obrad posiedzeń są załącznikami do protokołu. 

Komisja Edukacji, Kultury i Polityki Społecznej – przewodnicząca Magdalena 

Pawlaczyk: 

Radni zaopiniowali projekty uchwał na bieżącą sesję i zapoznali się z działalnością 

OPS. 

 

Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska – zastępczyni przewodniczącej Iwona 

Kosmalska: 

Radni zaopiniowali projekt uchwały na bieżącą sesję, zapoznali się z rozliczeniem 

zbiórki azbestu, uchwałami zebrań wiejskich i korespondencją. 

 

Komisja Rewizyjna – przewodniczący Jerzy Walczyk: 

Kontynuowano kontrole. 

Radny Adam Zydroń zwrócił uwagę na zgłaszaną przez prezes KPA Kombus 

informację o braku kompatybilności kórnickich i poznańskich autobusów 
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elektrycznych w zakresie ładowania. Burmistrz Przemysław Pacholski zapewnił,  

że sprawdzi informację. 

 

Komisja Infrastruktury, Rozwoju i Polityki Przestrzennej – przewodniczący Adam 

Zydroń:  

Radni spotkali się z Powiatowym Konserwatorem Zabytków, zaopiniowali projekty 

uchwał na bieżącą sesję oraz wnioski o zmianę studium i mpzp. Zapoznali  

się z wnioskami o wydanie warunków zabudowy i korespondencją.  

 

Komisja Budżetu i Finansów – przewodniczący Stanisław Duszczak: 

Radni zaopiniowali projekty uchwał na bieżącą sesję i zapoznali się z projektami 

budżetu i wpf na przyszłe lata. Radny przypomniał harmonogram prac rady  

nad ww. dokumentami. 

 

Przewodniczący ogłosił przerwę. 

Po przerwie: 

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał lub zajęcie stanowiska w następujących sprawach: 

Projekty są załącznikami do protokołu. 

 

7a, b) Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2023-2037, 

- zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2023 rok: 

Pozytywna opinia K.BiF. 

Autopoprawki przedstawiła skarbnik Katarzyna Szamałek. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błędy literowe, które poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik  

na lata 2023-2037.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 
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Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Kórnik na lata 2023-2037  

z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/918/2023 

 

Głosowano w sprawie: 

autopoprawki do zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2023 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 
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Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej Miasta i Gminy Kórnik na 2023 rok z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/919/2023 

 

6c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego: 

Pozytywna opinia K.ROŚ i K.BiF. 

Radny Jerzy Rozmiarek zapytał o ile procent podwyższa się podatek rolny  

w stosunku do stawki zeszłorocznej. Radny Jerzy Walczyk odpowiedział, że o 7,36%. 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 
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Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/920/2023 

 

6d) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 – 2024: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błędy literowe, które poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022 - 2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/921/2023 

 

6e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego 

rodzaje, warunki i sposób przyznawania świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną 

dla nauczycieli szkół i przedszkoli prowadzonych przez Miasto i Gminę Kórnik: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błędy literowe, które poprawiono. 
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Głosowano w sprawie: 

przyjęcia regulaminu określającego rodzaje, warunki i sposób przyznawania 

świadczeń ze środków na pomoc zdrowotną dla nauczycieli szkół i przedszkoli 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Kórnik.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Dominika Buczkowska, Iwona Cupryjak, Stanisław 

Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (3) 

Beata Bruczyńska, Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/922/2023 

 

6f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024 -2028: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błędy w treści projektu odnoszącej  

się do przepisów prawa. Dyrektor OPS Agnieszka Mieloch wytłumaczyła zapisy 

ustawy i przyznała rację radnemu. Dokument poprawiono. 

 

Do obradujących dołączyła radna Beata Bruczyńska. 

Od tego momentu w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

 

Głosowano w sprawie: 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
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lub żywności dla osób objętych wieloletnim programem ,,Posiłek w szkole i w domu’’ 

na lata 2024 -2028.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy 

Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/923/2023 

 

6g) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego  

na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wsparcia finansowego 

gmin ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024 – 2028: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na brak spójności cytowanych przepisów 

w projekcie uchwały i uzasadnieniu. Radca prawny Przemysław Barczyński omówił 

przepisy. Dyrektor Agnieszka Mieloch zgodziła się z uwagami radnego. Dokument 

poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

programem wsparcia finansowego gmin ,,Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024 – 

2028.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Krystyna Janicka, Jarosław Janowski, Iwona 

Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk, 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Roman Genstwa 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/924/2023 

 

6h) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania ,,Pomoc Miasta i Gminy w zakresie dożywiania” 

na lata 2024 – 2028: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak zwrócił uwagę na błędy literowe i brak spójności  

w nazewnictwie programu. Zapisy poprawiono. 

Głosowano w sprawie: 

ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania ,,Pomoc 

gminy w zakresie dożywiania” na lata 2024 – 2028. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy 

Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 
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Uchwała nr LXII/925/2023 

 

6i) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na renowację 

zabytkowego dworu w Dworzyskach: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia dotacji na renowację zabytkowego dworu w Dworzyskach.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy 

Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/926/2023 

 

6j) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na opracowanie 

dokumentacji projektowej i postępowania projektowo-kosztorysowego naprawy 

głównej konstrukcji gotyckich sklepień, filarów i więźby kościoła p.w. Wszystkich 

Świętych w Kórniku: 

Pozytywna opinia K.EKiPS. 

Radny Stanisław Duszczak, odnosząc się do informacji z uzasadnienia projektu 

wskazał, że zakres prac może objąć np. całkowitą wymianę posadzki. Kierownik 

Anna Biernacka podkreśliła, że propozycja, opierająca się na wniosku parafii, dotyczy 

dokumentacji projektowej zadania. Zapisy uzasadnienia cytują wspomniany wniosek. 

MiG Kórnik pośredniczy w przekazaniu parafii środków pozyskanych z programu 

Polski Ład, uzupełniając pulę o 2 % wysokości dotacji. Stanowisko kierownik poparł 

radca prawny. 

Głosowano w sprawie: 
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udzielenia dotacji na opracowanie dokumentacji projektowej i postępowania 

projektowo-kosztorysowego naprawy głównej konstrukcji gotyckich sklepień, filarów  

i więźby kościoła p.w. Wszystkich Świętych w Kórniku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy Walczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Regulski 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/927/2023 

 

6m) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przejęcia  

od Powiatu Poznańskiego niektórych zadań publicznego zarządzania drogami 

powiatowymi: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego niektórych zadań 

publicznego zarządzania drogami powiatowymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 
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Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy 

Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

 

Radny Roman Genstwa nie głosował za pomocą systemu Esesja. 

 

Uchwała nr LXII/928/2023 

 

6n) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przejęcia  

od Powiatu Poznańskiego niektórych zadań publicznego zarządzania drogami 

powiatowymi: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Radna Anna Maria Andrzejewska wyraziła nadzieję na realizację zadania  

w pierwszej połowie 2024 roku. Stanowisko radnej poparł wiceburmistrz Bronisław 

Dominiak. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego niektórych zadań 

publicznego zarządzania drogami powiatowymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy 

Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/929/2023 
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6o) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przejęcia  

od Powiatu Poznańskiego niektórych zadań publicznego zarządzania drogami 

powiatowymi: 

Pozytywna opinia K.IRiPP. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały w sprawie przejęcia od Powiatu Poznańskiego niektórych zadań 

publicznego zarządzania drogami powiatowymi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Iwona Kosmalska, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, 

Magdalena Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk, Jerzy 

Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

Uchwała nr LXII/930/2023 

 

6p) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył 

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, strażaka 

ratownika ochotniczej straży pożarnej, który brał udział w działaniach w celu ochrony 

życia, zdrowia, mienia i środowiska przez zabezpieczanie obszaru chronionego 

właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej Państwowej Straży Pożarnej, a także  

dla kandydata na strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej : 

Radny Stanisław Duszczak porównał zapisy projektu z podejmowaną podczas  

LX Sesji RMiG Kórnik uchwałą w tej samej sprawie. Zwrócił uwagę, że prezentowany 

na bieżącym posiedzeniu dokument, po podjęciu, uniemożliwi wypłatę ekwiwalentu 

kandydatom na strażaków. Radca prawny Przemysław Barczyński wyjaśnił,  

że propozycja poprawienia zapisów wynika z interpretacji przepisów przez prawników 
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WUW. Kandydaci nie mogą brać udziału w akcjach. Ekwiwalent może zostać  

im wypłacony jedynie za udział w szkoleniach.  

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaka ratownika ochotniczej 

straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 

szkoleniu lub ćwiczeniu, strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej, który brał 

udział w działaniach w celu ochrony życia, zdrowia, mienia i środowiska przez 

zabezpieczanie obszaru chronionego właściwej jednostki ratowniczo-gaśniczej 

Państwowej Straży Pożarnej, a także dla kandydata na strażaka ratownika 

ochotniczej straży pożarnej.  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Maria Andrzejewska, Beata Bruczyńska, Dominika Buczkowska, Iwona 

Cupryjak, Stanisław Duszczak, Roman Genstwa, Krystyna Janicka, Jarosław 

Janowski, Łukasz Kwas, Adam Lewandowski, Jarosław Mieloch, Magdalena 

Pawlaczyk, Andrzej Regulski, Jerzy Walczyk, Agnieszka Wiśniewska, Adam Zydroń 

BRAK GŁOSU (3) 

Iwona Kosmalska, Jerzy Rozmiarek, Andrzej Surdyk 

NIEOBECNI (2) 

Maciej Brylewski, Magdalena Kosakowska 

 

Radny Andrzej Surdyk zgłosił, że błędnie wybrał pole w systemie Esesja. Głosował 

„za”, a nie chciał brać udziału w głosowaniu.  

 

Uchwała nr LXII/931/2023 

 

8. Interpelacje: 

Radna Anna Maria Andrzejewska omówiła i przekazała na piśmie, załączoną  

do protokołu, interpelację w sprawie wydłużenia linii autobusowej – dojazdu  

do lodowiska w Kórniku. 
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9. Zapytania: 

Radna Beata Bruczyńska zapytała o możliwość przeprowadzenia interwencyjnego 

równania drogi ul. Jeziornej w Skrzynkach. Kierownik Anna Borowiak powiedziała,  

że prace zostały wstrzymane przez niskie temperatury. Ubytki zostaną zasypane, 

gdy pozwoli na to aura. Radna przypomniała, że wielokrotnie prosiła o poprawienie 

sytuacji na ul. Kwiatowej. Kierownik zapewniła, że prace zostaną jak najszybciej 

rozpoczęte.  

 

Radna Dominika Buczkowska zapytała o odwodnienie ul. Jeziornej w Szczytnikach. 

Kierownik Wydziału ET UMiG Kornik wyjaśniła, że w dniu bieżącej sesji został 

udrożniony odpływ. Po osuszeniu terenu nastąpią dalsze prace. Lód został 

posypany. 

 

10. Wnioski radnych: 

Radna Anna Maria Andrzejewska przedstawiła wniosek (w załączeniu)  

o oznakowanie przejścia dla pieszych w Kamionkach. Poprosiła o przekazanie pisma 

do ZDP. 

 

Radna Dominika Buczkowska przedstawiła wniosek mieszkańców Koninka  

(w załączeniu) dotyczący częstotliwości odbioru odpadów komunalnych. Radna 

powiedziała, że informowała mieszkańców, że realnym rozwiązaniem  

jest zwiększenie liczby kontenerów. 

 

Radna Krystyna Janicka przedstawiła wniosek (w załączeniu) o doświetlenie 

przejścia dla pieszych na ul. Armii Krajowej w Kórniku – Bninie.  Wiceburmistrz 

Bronisław Dominiak powiedział, że doświetlenie wskazanego przejścia jest brane  

pod uwagę. 

 

Radna Iwona Cupryjak przedstawiła wnioski przekazane jej podczas spotkania  

przez mieszkankę Pierzchna dotyczące przede wszystkim wypełnienia wyrwy  

w drodze gminnej przy stacji PKP Pierzchno. Burmistrz odpowiedział, że rozpatrzy 

wniosek.  
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Radna Anna Maria Andrzejewska przedstawiła apel w sprawie utworzenia lasu  

o podwyższonej funkcji społecznej (w załączeniu). Radni Anna Maria Andrzejewska  

i Adam Zydroń wymienili zdania nt. użytkowania i utrzymania lasów. Radna 

podkreśliła, że przedmiotem apelu jest wyznaczenie strefy. 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski radnych: 

Dokumenty są załącznikami do protokołu. 

Nie zgłoszono uwag. 

 

12. Wolne głosy i wnioski. Informacje: 

Radny Stanisław Duszczak odniósł się do propozycji przedstawionych przez radną 

Annę Marię Andrzejewską: 

- przedłużenie linii autobusowej do lodowiska byłoby rozwiązaniem tymczasowym, 

chyba, że autobus miałby dowozić mieszkańców do całego kompleksu, całorocznie; 

- utworzenie lasu o podwyższonej funkcji społecznej musi być poprzedzone dyskusją. 

Radny podkreślił, że decyzje nie mogą naruszać ustaleń dotyczących lokalizacji 

cmentarza w Borówcu. 

 

Radny Jarosław Mieloch zaproponował zmodernizowanie drogi powiatowej  

w Biernatkach na niezabudowanym odcinku. Podkreślił, że nawierzchnia nie zostanie 

zniszczona podczas prac nad kanalizacją sanitarną. 

 

Mieszkańcy Dachowy przedstawili petycję w sprawie przejęcia przez gminę dróg  

na osiedlu Tęczowym. Zwrócili uwagę na zły stan ciągów komunikacyjnych. 

Przewodniczący Adam Lewandowski podziękował za przedstawione stanowisko. 

Podkreślił, że na terenie MiG Kórnik wybudowano wiele dróg, w szczególności  

w miejscach zamieszkałych od kilkudziesięciu lat. Radny Andrzej Regulski zapytał, 

czy mieszkańcy rozmawiali z deweloperem, od którego nabyli nieruchomości. 

Przedstawiciel mieszkańców wyjaśnił, że podjazdy przy posesjach są utwardzone. 

Problemem są drogi dojazdowe. W aktach notarialnych zapisano, że drogi  

są użytkowane wg zasad służebności. Załącznik do ww. dokumentu mówi  

o odpowiedzialności mieszkańców za drogi. Radny Adam Zydroń podkreślił,  
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że nabywcy wiedzą, co kupują. Powiedział, że przypuszcza, iż nieruchomości były 

tańsze z powodu braku infrastruktury. Następnie wskazał, że przyjmując mpzp, rada 

ustala drogi wewnętrzne. Radny uznał, że prawdopodobnie deweloper prezentując 

ofertę przedstawił wiele obietnic, których nie spełnił. Powiedział, że mieszkańcy 

powinni stawiać wymagania deweloperowi. Radny Adam Zydroń zapytał, dlaczego 

gmina ma kupować grunt pod drogę za wysoka stawkę. Przedstawiciel mieszkańców 

powtórzył, że zwraca się do rady o pomoc i wskazówki do prowadzenia rozmów.  

Być może radni zdecydują o zakupieniu gruntu, jak dzieje się to w innych częściach 

gminy. Radny Adam Zydroń zaproponował przeprowadzenie dyskusji na posiedzeniu 

K.IRiPP. Uznał, że radna Agnieszka Wiśniewska może zorganizować spotkanie  

z deweloperem. Przedstawiciel mieszkańców powiedział, że deweloper jest gotowy 

do rozmów. Powtórzył prośbę o mediację władz Kórnika. Radny Łukasz Kwas 

przyznał, że mieszkańcy są w trudnej sytuacji. Zaproponował, by wykupili grunty  

pod drogi od dewelopera i przekazali teren gminie. Gmina może inwestować w swoje 

własności. Radny zauważył, że mieszkańcy osiedla Tęczowego nie są jedynymi, 

którzy mają takie problemy, ale podkreślił, że odpowiadają za to, co kupili. Radna 

Iwona Kosmalska powiedziała, że w rozmowie z mieszkańcami wskazywała,  

że deweloper ma obniżyć cenę, za którą chce sprzedać grunty pod drogi. 

Zaznaczyła, że to mieszkańcy powinni przekonać dewelopera, by ten przyjął decyzję 

burmistrza, a nie burmistrza do warunków stawianych przez przedsiębiorcę. Radna 

Iwona Cupryjak zapytała, czy mieszkańcy rozmawiali z prawnikami, czy mogą 

wystąpić na drogę sądową. Burmistrz Przemysław Pacholski poinformował,  

że rozmawiał z mieszkańcami podczas dyżuru. Wskazał, że drogi osiedlowe  

są wewnętrzne. Gmina wystąpiła do dewelopera o wykup gruntu łączącego drogę 

powiatową (ul. Poznańską) z osiedlem Tęczowym. Stawki, które płaci gmina za tego 

typu nieruchomości to 50 zł za m2. Deweloper zażądał 200 zł netto i postawił 

warunek wykupu wszystkich gruntów. Takich żądań gmina nie spełni. Burmistrz 

Przemysław Pacholski podkreślił, że ustala się w planach drogi wewnętrzne,  

by nie płacić odszkodowań za publiczne. Burmistrz zapewnił, że władze Kórnika  

nie pozostawią mieszkańców bez wsparcia, ale nie ulegną wygórowanym 

wymaganiom dewelopera. Radny Adam Zydroń powtórzył, że sprawą zajmie  

się K.IRiPP. 
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Zebrani zapoznali się z interpelacją radnego Sejmiku Województwa Wielkopolskiego 

Jerzego Lechnerowskiego w sprawie podjęcia działań związanych z budową  

oraz modernizacją drogi wojewódzkiej nr 434. 

Dokument jest załącznikiem do protokołu. 

 

Przewodniczący Adam Lewandowski poinformował, że do Biura RMiG Kórnik wpłynął 

wniosek stowarzyszenia w sprawie obwodów do głosowania. Rada zajmie  

się pismem w grudniu br.  

Przewodniczący poinformował, że najbliższa sesja planowana jest na 28.12.2023 

roku, godzinę 10:00. Odbędzie się w sali OSP Kórnik. Terminy posiedzeń komisji 

przypadają na 19 i 21.12.2023 roku i odbędą się w sali posiedzeń Ratusza 

Bnińskiego. Ponadto odbędą się dodatkowe posiedzenia komisji związane  

z projektami budżetu i WPF gminy na kolejne lata. 

 

Burmistrz Przemysław Pacholski przedstawił kalendarz wydarzeń odbywających  

się w grudniu br. na terenie MiG Kórnik. 

 

Radna Dominika Buczkowska zaprosiła na kiermasz wsparcia Rady Rodziców SP 

Kamionki. 

 

13. Zakończenie sesji: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Adam Lewandowski 

zakończył LXII Sesję Rady Miasta i Gminy Kórnik. 

 

      

         Przewodniczący 

Rady Miasta i Gminy Kórnik 

     /-/ Adam Lewandowski 

 

Protokołowała Helena Cyranik 


